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ONZE REFERENTIE 

UW REFERENTIE 

Geachte meneer/mevrouw. 

Middels deze raadsinfonnatiebrief informeer ik u over de actuele stand van zaken in het kader van 
het spreidingsbeleld coffeeshops. 

Inleiding 
De coffeesh(^s die zouden worden verplaatst naar de Köbbesweg konden, zoals vermeld in de brief 
van 24 juni j l., tot 24 december reageren c.q. een aanvraag omgevingsvergunning indienen. Nu deze 
termijn is verstreken is, wil ik met deze brief inzk:htelljk maken wat de actuele stand van zaken is. 

Spreidingsbeleid 
Uw raad heeft in 2006 en 2007 het spreidingsbeleid voor coffeeshops vastgesteld en In 2005 
gelijktijdig besloten om het ingezetenencriterium op te nemen In de APV Maastricht. 

I-Iet ̂ reidingsbeleid behelst de spreiding van coffeeshops volgens een concreet spreidingsplan. 
Door uw raad Is besloten om op basis van vrijwilligheid en medoMrerking van alle 
coffeeshopexploitanten zeven coffeeshops te verplaatsen naar in principe een drietal locaties aan de 
randen van de stad. Destijds heeft uw raad besloten te komen tot een nieuw uitg'iftebeleid van de 
vergunningen. Daarbij is gekozen voor overdraagbaarheid van de vei^unrting overiijden van de 
vergunninghouder, enkel voor zover alle coffeeshops meewrerken aan het spreidingsbeleid. Het 
spreidingsbeleid heeft geresulteerd in afspraken (op basis van vrijwilligheid) met alle 
coffeeshophouders. 

De locatie K&bbesweg 
Uw raad heeft in een aantal vervolgbesluiten in 2006 en 2007 het ^reidlngsbeleid nogmaals 
bevestigd. Er is voor gekozen om eerst de spreiding naar één locatie ter hand te nemen, te weten de 
locatie Köbbesweg. Voor de uitvoering daarvan was de aanpassing van het bestemmingsplan 
Köbbesweg en een onderzoek naar de mogelijke milieu-effecten nodig. 

In die bestemmingsplanprocedure, die tot en met de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van 
State (hierna: Afdeling) Is gevoerd, is altijd vastgehouden aan het ui^angspunt - van zowel de 
coffeeshops als de gemeente - dat sprake moet ^ jn van vrijwrillige medewerking doe»* de 
coffeeshops. De Afdeling heeft, mede gelet op de landelijke invoering van het ingezetenencriterium, 
gedurende de hoger beroepsprocedure verzocht om nader in te gaan op de financiële 
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uitvoerbaarheid van hiet bestemmingsplan en het daarvan deel uitmakende spreidlng^>elekj. De 
bebx}kken coffee^ophouders hebben desgevraagd in de richting van de Afdeling bevestigd dat zij 
kunnen en willen verplaatsen, ook onder de toepasselijkhekl van het ingezetenencriterium. 

De hoger beroepsprocedure heeft uiteindelijk <eerst) in 2013 geleid tot een positieve uitsfvaak van 
de AMeling over het bestemmingsplan Köbbesweg. Hierdoor was de weg vrij voor de betrcMcen 
verplaatsers om de benodigde omgevingsvergunning voor het realiseren van nieuwe coffeeshops tor 
plaatse aan te vragen. 

Ingezetenencriterium 
Gedurende de planprocedure voor het bestemmingsplan Köbbesweg waren er gelijktijdig juridische 
procedures aanhangig over de geoorioofdheid van het ingezetenencriterium. Dat criterium was 
inmiddels niet meer In de APV Maastricht opgenomen maar werd in 2012 door de Minister van 
Veiligheid en Justitie (V8J) als landelijk gedoogcriterium ingevoerd. Gelet op het feit dat de 
coffeeshophouders aangaven eerst duidelijkhdd te willen over de geooriooftiheld van het 
ingezetenencriterium 1$ het - tot op heden - nog niet gekomen tot het uitvoeren van de verplaatsing. 
Een eerder door de betrokken coffeeshops ingediende aanvraag voor de locatie Köbbesweg is door 
die coffeeshophouders ingebx}kken. waarna - tot op h^ien en ondanks aansporing daartoe - geen 
niéuwe aanvraag Is ingediend. 

De overige twee beoogde spr^ingsiocattes zijn, eveneens in afwachting van de uitkomst van de 
procedures over het ingezetenencriterium, t)estemmlngsplanmatig niet verder ontwildteld c.q. ter 
hand genomen. 

Het Hof van Justitie EU en de Afdeling hebben in uitspraken daartoe van 2011,2012,2014 en 2015 
geoordeeld dat het Ingezetenencriterium geoorloofd en toelaatoaar is. Nadat in 2012 (op basis van 
een prejustitiëte procedure over het woonlandbeginsel in de APV Maastricht) geoonjeeld werd dat 
het hanteren van "een tngezetencriterium' geoorioofd was, heeft de Minister van V&J er in 2012 voor 
gekozen om dit criterium per 1 januari 2013 in de Aanwijzing Opiumwet op te nemen waarmee het 
landelijke gekling kreeg. Ook dit heeft geleid tot juridische procedures, welke uiteindelijk resulteerden 
in een tweetel uitspraken van de Afdeling van 18 Juni 2014 en 9 december 2015waart)ijde 
Maastrnhtse toepassing van het in de Aanwijzing C îumwat opgenomen Ingezetencriterium 
(wederom) als geoorioofd en toelaatoaar weid geoonfeeld. in de belde uitspraken werd ook tevens 
en nogmaals bevestigd dat het ingezetenencriterium een geschikt Instiiiment Is tegen het 
drugstoerisme. 

Nadat de Afdeling op 18 juni 2014 nogmaals de nodige duidelijkheid verschafte over het 
ingezetencriterium als onderdeel van de gedoogcriteria in de Aanwijzing Opiumwet heeft het college 
zich gelet op de ontetane impasse beraden over het vervolg, Vervolgstep In het spreidingsbeleid was 
immers dat door de coffeeshops die naar de Köbbesweg zouden verplaateen een (nieuwe) aanvraag 
voor een omgevingsvergunning zou worden ingediend. Die aanvraag werd niet ontvangen. 

Aangezien die vervolgstep op zich liet wachten en ook andeî zins van de coffeeshophouders niets 
meer werd vernomen over de uitvoering van het spreidingsb^eid, is op 23 juni 2015 een brief naar 
alle cofteeshophouders gestuurd- Daarin Is aan de cofTeeshophouders die zouden verplaatsen naar 
de Köbt>esweg een termijn van zes maanden gegeven om alsnog een (nieuwe) comfriete en 
ontvankelijke aanvraag omgevingsvergunning in te dienen, en tevens gevraagd om binnen één 
maand te bevestigen dat ze aan dit v » ^ e k zullen voldoen. 

Aan de overige cofféeshophouders is mededeling gedaan van deze sommatie en is erop gewezen 
dat een ev^tueel verzuim van (één van) de coffeeshops ook inhoudt dat het integraal uitvoeren van 
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het spreidingsbeleid, zoals dat steeds het uitgangspunt is geweest tussen de gemeente en alle 
coffeeshophouders, in het gedrang komt. Daarbij Is gewezen op de mogelijkheid dat dit gevolgen kan 
hebben voor het beleid ten aanzien van de coffeeshops in zijn totaliteit (lees: het spreidingsbeleld op 
basis van de huidige uitgangspunten). 

Reactie van de betrokken cofteeahops 
De drie naar de Köbbesweg te verplaatsen coffeeshops hebben tot op heden niet schriftelijk op de 
brief van 23 juni 2015 gereageerd. In een gesprek met mij op 30 november 2015 hebben deze 
beoogde verplaatsers mondeling aangegeven geen aanvraag te zullen indienen. Zij geven aan dat -
onder de huidige vlag van het ingezetenencriterium - verplaatsing van hun coffeeshop naar de 
t>eoogde locatie Köbbesweg financieel niet (meer) uitvoerbaar is. 

;^lulting 
Uw raad heeft het spreidingsbeleid vas^esteld. Ter uitvoering van dat beleid Is de medewerking van 
de coffeeshops nodig. In dat kader zijn afspraken gemaakt. De volgende stap in het kader van de 
gemaakte afspraken is een (door de verplaatsers naar de Köbbesweg) in te dienen aanvraag voor 
een omgevingsvergunning voor hel realiseren van coffeeshops op de Köbbesweg-locatle. De 
betreffende coffeeshophoudei^ hebben echter aangegeven de afspraak niet meer te willen nakomen 
zolang er sprake is van handhaving van het ingezetenencriterium. Zij zullen dan ook geen aanvraag 
voor een omgevingsvergunning indienen. Ats gevolg daarvan kan het spreidingsbeleid niet wwden 
uitgevoerd op basis van de door uw raad vastgestelde uitgangspunten. De vraag dis dan volgt is of 
er wordt Ingezet op het vorderen van nakoming van de overeenkomsten. 

Ik vind het van belang u op de hoogte te stellen van deze juridische stand van zaken, zodat ook dit 
onderdeel aan de orde kan komen in het door uw raad op 19 januari 2016 geplande drugsdefc}at. 

Ik vertrouw erop dat u hiermede voldoende trent geïnformeerd. 

Met vriendelijke grc^t. 

J.M. Penn-te Strake 
Burgemeester 
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